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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-05-17 

Tid:   Onsdagen den 17 maj, klockan 08:30 – 12:30 

Paus klockan 09:40-10:00 

Plats: 
 

 Örestensrummet, kommunhuset i Kinna 

Beslutande:  (S) Ulf Dahlberg 

 (S) Pauli Kuitunen tjänstgör för Helen Eriksson 

 (C) Lena Ferm Hansson 

 (M) Tomas Ekberg 

 (SD) Glenn Glansin 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(V) Arthur Thiry 

(M) Anders Lilliestam 

  

 Tjänstepersoner 

 Karin Hydén  Kommundirektör  

 Sara Klaesson Kommunsekreterare  

 Victoria Bengtsson Samhällsutvecklings-

chef 

§§ 125–128 

 Julia Lindahl Planarkitekt §§ 125–128 

 Erik Ellnefors Exploateringsingenjör § 128 

 Lena Ilhage Nämndsekreterare § 129 

 Lars Landrö Utredare § 130 

 Martin Bertilsson Inköpschef § 131 

 Vanja Karlsson Upphandlare § 131 

 Petronella Hauptmann Gis-samordnare § 131 

 Susanne Åhman Socialchef § 132 

 Totte Staxäng HR-chef § 132 

 Kristian Johansson Ekonomichef §§ 132–134 

 Linda Nihlén HR-specialist  § 132 

 Tor Ellnefors Ekonom § 132 

 Marie Wank Ekonom §§ 133–134 

 Malin Johnsson Ekonom §§ 133–134 

 Marita Haglund Verksamhetscontroller §§ 133–134 

 Lena Arvidsson Redovisningschef §§ 133–134 
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Utses att justera: Tomas Ekberg (M) 

Justeringens plats och tid: Kommunstyrelsens förvaltning, 2023-05-25, klockan 09:00 

 

Underskrifter: 

Sekreterare  §§ 125–136 

Sara Klaesson 

Ordförande 

Ulf Dahlberg (S) 

Justerande 

Tomas Ekberg (M) 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 

2023-05-17, §§ 129–130, 133–134 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-05-17 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-06-08 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 

2023-05-17, §§ 125–128, 131–132, 135–136 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-05-25 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-06-16 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson 
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Innehållsförteckning   

Förändring av ärendelistan § 125 

Yttrande kring ansökan om bergtäktsverksamhet 

Lygnersvider 1:31 

§ 126 

Information om prioritering av arbetet med fördjupade 

översiktsplaner 

§ 127 

Information gällande processen för markförsäljning § 128 

Översyn valdistrikt inför valet 2024 § 129 

Sammanträdesplan 2024 för kommunstyrelsens 

arbetsutskott, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 

§ 130 

Godkännande av kontraktstecknande gällande Geografiskt 

informationssystem 

§ 131 

Hur kan vi möta kompetensutmaningen? § 132 

Aprilrapport 2023 för kommunstyrelsen § 133 

Information om Aprilrapport 2023 Marks kommun § 134 

Återkoppling gällande ägarråd Inera AB § 135 

Återkoppling gällande Kommunforskning i Västsveriges 

årsmöte 2023 

§ 136 

  

https://www.netpublicator.com/documents
https://www.netpublicator.com/documents
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§ 125/2023    

Förändring av ärendelistan 

Arbetsutskottets beslut  

Följande ärenden tillförs ärendelistan: 

- Återkoppling kring ägarråd Inera AB. 

- Återkoppling gällande Kommunforskning i Västsveriges årsmöte 2023. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår att följande ärenden tillförs ärendelistan: 

- Återrapportering kring ägarråd Inera AB. 

- Återkoppling gällande Kommunforskning i Västsveriges årsmöte 2023. 

Beslutsgång  

Ordföranden frågar om arbetsutskottet kan anta Lena Ferm Hanssons (C) förslag, 

och finner att så sker. 

___________________ 
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§ 126/2023   Dnr: KS 2022–330 

Yttrande kring ansökan om bergtäktsverksamhet Lygnersvider 

1:31 

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan 

förslag till beslut. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut i ärendet gällande Yttrande kring ansökan 

om bergtäktsverksamhet Lygnersvider 1:31.  

Ärendet 

Under våren 2022 höll det sökande företaget ett avgränsningssamråd angående ny 

bergtäkt på fastighet Lygnersvider 1:31. I juni samma år informerade 

samhällsbyggnadsförvaltningen om företagets intentioner i kommunstyrelsen. 

Därefter har företaget skickat in en ansökan till Länsstyrelsen, 

miljöprövningsdelegationen och i mars 2023 har Marks kommuns Bygg- och 

miljönämnden yttrat sig kring vilka kompletteringar som de anser nödvändiga, se 

Bygg- och miljönämndens yttrande daterat 2023-03-02 under underlag till beslut. 

Nu genomför företaget kompletteringar innan Länsstyrelsen anser att ansökan är 

komplett och kan gå vidare till nästa steg som är att ansökan och 

miljökonsekvensbeskrivning kungörs i ortstidningar, se Illustration - 

Ansökningsprocessen för miljöfarlig verksamhet under underlag för beslut. I 

samband med att ansökan kungörs ska även en remiss skickas till kommunen, 

vilket innebär att kommunen har möjlighet att yttra sig officiellt. Remissen har 

ännu inte inkommit till kommunen, men för att förbereda inför kommande remiss 

har ett yttrande upprättats. Yttrande kring ansökan om bergtäktsverksamhet 

Lygnersvider 1:31, daterat 2023-04-27 föreslås vara kommunstyrelsens yttrande. 

Under utställningen av Fördjupad översiktsplan (FÖP) Mark Nordväst fick 

kommunen in flera synpunkter angående en framtida bergtäkt på Lygnersvider 

1:31. Synpunkterna från medborgare i området uttrycker oro kring platsens 

utveckling. De anser att en etablering inte går i linje med Marks kommuns mål och 

är därför negativa till en etablering av bergtäkt.  

I FÖP Mark Nordväst ändrar kommunen inte sina ställningstagande kring 

materialutvinning, utan översiktsplanens, ÖP (2017) ställningstaganden kvarstår. 

Marks kommun anser att: ”Grus- och bergförekomst av potentiellt intresse för den 

lokala eller regionala materialförsörjningen ska skyddas mot bebyggelse eller annan 

verksamhet som i framtiden kan försvåra för en nyetablering av täkt. Prövning av 

ny bebyggelse inom MF 1-7 eller ett ev. ianspråktagande för bergtäkt ska föregås 

av kartering och tekniska analyser med avseende på bergkvalitet för att avgöra om 

de lokala förutsättningarna för materialproduktion finns eller inte. Vid en ev. 

https://www.netpublicator.com/documents
https://www.netpublicator.com/documents
https://www.netpublicator.com/documents
https://www.netpublicator.com/documents
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nyetablering av bergtäkt måste boende och transportvägar, nationella och regionala 

miljökvalitetsmål, samt motstående intressen beaktas, t. ex. skyddade och 

potentiella grundvattenresurser, skyddsvärd geologi, skyddade områden enligt 

miljöbalken (MB) 7, riksintressen enligt MB kapitel 3-4. Utredningsområde med lågt 

nummer ges högre prioritet.”  

Dock är ställningstagandena kring de åtgärder som denna ansökan avser inte helt 

tydliga. Utpekandena från ÖP angående framtida materialförsörjning avser potential 

för ballastmaterial som ska användas för väg, järnväg och betong. 

Ställningstaganden om nya täkter utanför dessa områden beskrivs inte vilket 

öppnar upp för tolkning. Kring befintliga täkter rekommenderas ett generellt 

riktvärde för skyddsavstånd på 500m till ny bebyggelse som inträder vid aktiv 

verksamhet. I detta fall påverkar inte det kommunens planerade markanvändning i 

ÖP/FÖP, då kommunen inte pekar ut framtida områden för byggnation inom 

fastigheten Lygnersvider 1:31. Översiktsplanen beskriver att det utpekade området 

för markförsörjning MF 2 har motstående intressen med vattenskyddsområde, 

prioriterat grundvattenmagasin, höga naturvärden och riksintressen. Några av 

dessa kan fortsätt vara aktuella trots att denna ansökan avser plats utanför utpekat 

område (MF 2).  

Karta som illustrerar hur stort område som det generella riktvärdet för 

skyddsavstånd på 500m ser ut.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 maj 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut  

Upprättat yttrande över ansökan om bergtäktsverksamhet på fastighet  

Lygnersvider 1:31, daterat 2023-04-27 översänds som Marks kommuns remissvar.   

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Planarkitekt Julia Lindahl redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan förslag till 

beslut, och finner att så sker.  

Beslut skickas slutligt till 

Bygg- och Miljönämnden, Marks kommun   

Miljöprövningsdelegationen i Västra Götalands län   

___________________ 
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§ 127/2023   Dnr: KS 2023–192 

Information om prioritering av arbetet med fördjupade 

översiktsplaner 

Arbetsutskottets beslut 

Informationen noteras.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår förvaltningen att omprioritera arbetet 

med fördjupade översiktsplaner enligt dagens diskussion. 

Ärendet 

I kommunens översiktsplan (ÖP), som antogs 2017, beskriver kommunen att 

översiktsplanen till sin karaktär är strategisk och översiktlig. En rad frågeställningar 

behöver därför successivt studeras vidare genom geografiska fördjupningar med 

högre detaljering, tematiska tillägg kring specifika frågor eller genom planprogram, 

fördjupningsstudier och utredningar.  

Översiktsplanen beskriver även att antagna fördjupade översiktsplaner fortsatt 

gäller tillsammans med översiktsplanen, tills dess att nya fördjupningar tas fram. 

Det gäller: 

• FÖP för Kinna-Skene-Örby (KF 2010) 

• Sätila (KF 2003) § Mark NV - Komplettering av ÖP 90 (KF 1997) 

• Hyssna (KF 1996) § Björketorp (KF 1995) 

• Fritsla (KF 1992 och 1995) 

• Öxabäcks samhälle (KF 1991) 

• Torestorps samhälle (KF 1991) 

• Fotskäls samhälle (KF 1991) 

• Horred (KF 1991) 

• Centralorten Kinna-Skene-Örby (KF 1990)  

I de nya fördjupade översiktsplanerna (FÖP) ska föreslagen mark- och 

vattenanvändning preciseras och mer detaljerade avvägningar göras. Dessa större 

och mer heltäckande områden ska bidra till ett bättre helhetsperspektiv.  

Lagändring 1 april 2020 

En del av lagändringen som genomfördes 1 april 2020 innebär att översiktsplaner 

som antagits före den 1 januari 2004 att upphöra att gälla att vid årsskiftet 

2025/26. För Marks kommun innebär det att alla utom en av kommunens 

fördjupade översiktsplaner upphör att gälla vid denna tidpunkt.  

Arbetet med de nya fördjupningarna 

Förvaltningen är i fullgång med att, i samarbete med andra, ta fram nya förslag till 

fördjupade översiktsplaner. Nyligen har FÖP Mark Nordväst varit ute på granskning 

som är i den senare delen av processen. Även FÖP Centrala Mark är i full gång där 
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förvaltningen nu arbetar fram en samrådshandling. Därefter planerar förvaltningen 

att initiera ett arbete med FÖP Mark Nordost, följt av FÖP Mark Sydväst och Mark 

Sydost. Se tidslinje i underlag för beslut. Fördjupningarna beräknas kunna 

genomföras på två år när rutiner och projektorganisation är klara. Följden av 

fördjupningarna styrs av bebyggelsetryck, tidigare beskriven lagändring samt 

omvärldsspaning i form av etablering av batterifabrik i Lockryd, Svenljunga 

kommun. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 20 april 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om prioritering av arbetet 

med fördjupade översiktsplaner. 

Dagens sammanträde 

Planarkitekt Julia Lindahl redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

Informationen noteras.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår förvaltningen att omprioritera arbetet 

med fördjupade översiktsplaner enligt dagens diskussion. 

Förslaget antas.  

Beslut skickas till 

-  

___________________ 
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§ 128/2023   Dnr: KS 2023–171 

Information gällande processen för markförsäljning 

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om processen för 

markförsäljning. 

Ärendet 

Försäljning av detaljplanelagd industrimark är en för Marks kommun 

återkommande process. Försäljning av industrimark är en förutsättning för att 

kommunen ska kunna utvecklas. Önskemål har framförts från kommunstyrelsens 

presidie att förvaltningen redogör för hur processen och förhandlingsförfarandet ser 

ut vid försäljning av detaljplanelagd industrimark. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 6 april 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om processen för 

markförsäljning. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Erik Ellnefors redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om processen för 

markförsäljning. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas till 

-  

___________________ 
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§ 129/2023   Dnr: KS 2023–249 

Översyn valdistrikt inför valet 2024 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

• Antal valdistrikt i kommunen föreslås bli 22 stycken till EU-valet 2024. 

• Sätila valdistrikt delas i två: Sätila V och Sätila Ö samtidigt görs en mindre 

gränsjustering mot Hyssna valdistrikt. 

• Hyssna valdistrikt: förändrad gränsdragning mot Sätila. 

• Fotskäl-Tostared-Björketorp valdistrikt: ny gränsdragning mot Hajom 

• Berghem-Hajom valdistrikt: ändras gräns mot Fotskäl. 

• Horred-Öxnevalla-Istorp valdistrikt delas i två: Horred-Öxnevalla och 

Horred-Istorp, samt ändrad gräns mot Björketorp. 

• Skene-Assberg valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Skene-Haby: ett nytt valdistrikt. 

• Skene-Sandvallsäng valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Skene-Hedbo valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Kinna-Kinnaström-Rydal: får en delvis ny gräns. 

• Kinna-Marieberg-Kinnahult: får en delvis ny gräns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

_____________________                  ________________________ 

Ulf Dahlberg (S)  Tomas Ekberg (M) 

Ordförande   Justerare 

Ärendet 

Inför varje val till riksdag, kommun- och regionfullmäktige ska valdistrikten ses 

över. Valdistrikten kan också ses över inför val till Europaparlamentet. Det är 

Länsstyrelsen som fattar beslut i efter förslag från kommunfullmäktige. 

Utvärdering av valet 2022 visade att det var betungande att räkna röster i de 

valdistrikt som hade närmare 2000 röstberättigade. Detta berodde dels på just 

mängden röster, dels på att antalet förtidsröster ökat. Förtidsröster får läggas i 

urnan först när vallokalen stängt och det medför att själva räkningen startar sent. 

Synpunkter på vilket valdistrikt man tillhör hade efter 2018 års val inkommit till 

kommunen. Dessa synpunkter ingick inte i utredningen när valdistrikten inför valet 

2022 reviderades. Samma synpunkter har åter inkommit i augusti 2022. 
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Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 maj 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Under förutsättning att valnämnden beslutar enligt delegationsbeslut VN 2022-28-7 

gällande översyn av valdistrikt inför valet 2024, föreslås att 

• Antal valdistrikt i kommunen föreslås bli 22 stycken till EU-valet 2024. 

• Sätila valdistrikt delas i två: Sätila V och Sätila Ö samtidigt görs en mindre 

gränsjustering mot Hyssna valdistrikt. 

• Hyssna valdistrikt: förändrad gränsdragning mot Sätila. 

• Fotskäl-Tostared-Björketorp valdistrikt: ny gränsdragning mot Hajom 

• Berghem-Hajom valdistrikt: ändras gräns mot Fotskäl. 

• Horred-Öxnevalla-Istorp valdistrikt delas i två: Horred-Öxnevalla och 

Horred-Istorp, samt ändrad gräns mot Björketorp. 

• Skene-Assberg valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Skene-Haby: ett nytt valdistrikt. 

• Skene-Sandvallsäng valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Skene-Hedbo valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Kinna-Kinnaström-Rydal: får en delvis ny gräns. 

• Kinna-Marieberg-Kinnahult: får en delvis ny gräns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Nämndsekreterare Lena Ilhage redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

• Antal valdistrikt i kommunen föreslås bli 22 stycken till EU-valet 2024. 

• Sätila valdistrikt delas i två: Sätila V och Sätila Ö samtidigt görs en mindre 

gränsjustering mot Hyssna valdistrikt. 

• Hyssna valdistrikt: förändrad gränsdragning mot Sätila. 

• Fotskäl-Tostared-Björketorp valdistrikt: ny gränsdragning mot Hajom 

• Berghem-Hajom valdistrikt: ändras gräns mot Fotskäl. 

• Horred-Öxnevalla-Istorp valdistrikt delas i två: Horred-Öxnevalla och 

Horred-Istorp, samt ändrad gräns mot Björketorp. 

• Skene-Assberg valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Skene-Haby: ett nytt valdistrikt. 

• Skene-Sandvallsäng valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Skene-Hedbo valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Kinna-Kinnaström-Rydal: får en delvis ny gräns. 
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• Kinna-Marieberg-Kinnahult: får en delvis ny gräns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas.  

Beslut skickas slutligt till 

-  

___________________ 
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§ 130/2023   Dnr: KS 2023–77 

Sammanträdesplan 2024 för kommunstyrelsens arbetsutskott, 

kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 

Arbetsutskottets beslut 

Sammanträde för kommunstyrelsens arbetsutskott läggs till den 17 april 2024 samt 

den 2 maj 2024 i sammanträdesplan 2024. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att sammanträdesplan 2024 för  

kommunstyrelsens arbetsutskott i övrigt antas.  

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens sammanträde den 19 juni 2024 ändras till den 12 juni 2024 i 

sammanträdesplan 2024. 

Kommunstyrelsen beslutar att sammanträdesplan 2024 för kommunstyrelsen  

i övrigt antas.   

Kommunfullmäktige beslutar att sammanträdesplan 2024 för kommunfullmäktige  

antas. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

_____________________                  ________________________ 

Ulf Dahlberg (S)  Tomas Ekberg (M) 

Ordförande   Justerare 

Ärendet 

Förslag till sammanträdesplan 2024 för kommunstyrelsens arbetsutskott, 

kommunstyrelsen och kommunfullmäktige har upprättats. Sammanträdestiderna 

ska antas av kommunstyrelsen respektive kommunfullmäktige.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 april 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 116 

där följande beslutades: 

Ärendet återremitteras för att justera mötesdatum enligt dagens diskussion.   

Dagens sammanträde 

Utredare Lars Landrö redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  
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Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår att kommunstyrelsens sammanträde den 19 juni 

2024 ändras till den 12 juni 2024 i sammanträdesplan 2024. 

Ordföranden föreslår att sammanträde för kommunstyrelsens arbetsutskott läggs 

till den 17 april 2024 samt den 2 maj 2024 i sammanträdesplan 2024. 

Beslutsgång 

Beslutsgång 1  

Ordföranden frågar om arbetsutskottet kan anta Lena Ferm Hanssons (C) förslag, 

och finner att så sker. 

Beslutsgång 2  

Ordföranden frågar om arbetsutskottet kan anta ordförandens förslag, och finner 

att så sker. 

Beslutsgång 3 

Ordföranden föreslår att sammanträdesplan 2024 för kommunstyrelsens 

arbetsutskott, kommunstyrelsen samt kommunfullmäktige i övrigt antas, och finner 

att så sker.  

Beslut skickas slutligt till 

Samtliga nämnder och styrelser 

___________________ 
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§ 131/2023   Dnr: KS 2023–256 

Godkännande av kontraktstecknande gällande Geografiskt 

informationssystem 

Arbetsutskottets beslut 

Kontraktstecknande av Kommungemensam Geografiskt informationssystem  

godkänns. 

Ärendet 

Kommunens nuvarande avtal för geografiskt informationssystem löper ut 2023-12-

31. Kommunen har idag avtal med S-Group Solutions gällande ArcGIS 

kommunlicens och systemet Geosecma. Kommunen behöver ha en gemensam 

plattform gällande geografiskt informationssystem som innefattar att alla moduler 

kommunen har behov av finns i samma system. Geosecma är det enda system på 

marknad idag som kan täcka in denna funktion.  

Det omfattar en stor finansiell kostnad i tid och värde om kommunen skulle välja 

att byta till flera olika geografiska informationssystem. 

Tänkt avtalstiden inklusive förlängningsoptioner är nio (9) år. Omfattningen är 

beräknad till 11 miljoner SEK för hela avtalsperioden. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har att fatta beslut i upphandlingsärenden där 

värdet överstiger tre (3) gånger tröskelvärdet. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 4 maj 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kontraktstecknande av Kommungemensam Geografiskt informationssystem  

godkänns.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Upphandlare Vanja Karlsson redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att kontraktstecknande av Kommungemensam Geografiskt 

informationssystem godkänns. 

Förslaget antas.  
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Beslut skickas till 

-  

___________________ 
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§ 132/2023   Dnr: KS 2023–288 

Hur kan vi möta kompetensutmaningen? 

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Ärendet 

Att möta kompetensbristen är den största utmaningen som svensk arbetsmarknad 

står inför. Dagligen kommer rapporter om brist på personal inom olika 

verksamheter i både privat och offentlig sektor. Utmaningen består i att personer 

i arbetsför ålder kommer att öka blygsamt under kommande tioårsperiod 

samtidigt som andelen 80 år och äldre ökar med nästan 50%. Enligt Sveriges 

kommuner och regioner (SKR) skulle ungefär hälften av den ökade 

sysselsättningen behövas inom välfärden samtidigt som andra delar inom 

arbetsmarknaden också aviserar stora behov. Sammanlagt är behoven större än 

tillgången på arbetskraft. Det innebär i praktiken att ”färre måste räcka till fler” 

och det är den stora utmaningen som hela arbetsmarknaden står inför. 

Äldreomsorgen är särskilt utsatt då behovet av antal anställda bedöms öka med 

drygt 30% fram till 2031. 

Marks kommun står inför samma utmaning som övriga Sverige och måste finna 

strategier för hur ”färre ska räcka till fler”. Äldreomsorgen är den verksamhet som 

kommer ha störst utmaningar men samtliga verksamheter inom kommunen 

kommer också att utmanas. 

Socialförvaltningen har inlett arbetet med en omställningsstrategi för hur ”färre ska 

räcka till fler” men kommer inte ensam kunna hantera utmaningen. För att lyckas 

kräver det en kommunövergripande helhetssyn och en kombination av långsiktiga 

åtgärder för att för att trygga kompetensförsörjningen och ytterst fortsatt kunna 

leverera välfärdstjänster till medborgarna. 

Omställningsstrategin bygger på de nio strategier SKR tagit fram med 

kompletteringen effektiv bemanning och ändrade arbetssätt. Enligt SKR är det här 

den största potentialen finns. Det få har kunnat konkretisera är hur 

effektiviseringen ska gå till och vad ändrade arbetssätt innebär. Här har 

socialförvaltningen konkreta tankar om hur effektiv bemanning kan vara ett sätt 

att möta kompetensutmaningen. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 maj 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 
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Dagens sammanträde 

Socialchef Susanne Åhman redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen, 

och finner att så sker. 

Beslut skickas till 

-  

___________________ 
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§ 133/2023   Dnr: KS 2023–30 

Aprilrapport 2023 för kommunstyrelsen 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Aprilrapport 2023 för kommunstyrelsen godkänns. 

Ökade kostnader om 1 miljon kronor avseende utökad bemanning i 

överförmyndarverksamheten finansieras via kommunreserven.  

Förslag på hantering av styrelsens ekonomiska läge hanteras i ärendet Aprilrapport 

2023 för Marks kommun. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

_____________________                  ________________________ 

Ulf Dahlberg (S)  Tomas Ekberg (M) 

Ordförande   Justerare 

Ärendet 

Enligt styrsystemet för Marks kommun ska nämnder och styrelser lämna en  

uppföljning av verksamheten och ekonomin per sista april.   

Förvaltningen har tagit fram ett förslag till Aprilrapport för kommunstyrelsens  

ekonomi och verksamhet. Helhetsbedömningen är att grunduppdragen har uppfyllts  

delvis vilket är en oförändrad bedömning jämfört med bedömningen i årsrapporten  

2022. För flera delar av verksamheten uppfylls grunduppdraget i låg grad medan  

det finns några få delar som uppfyller uppdraget i högre grad. Den ekonomiska  

rapporten pekar på ett underskott mot budget om 9,2 mnkr. I det beräknade  

underskottet ingår underskott hänförligt till överförmyndarverksamheten med  

1 miljon kronor. Förvaltningens bedömning är att effektiviseringskravet på  

kommunstyrelsens förvaltning om 8,7 miljoner kr inte kommer nås 2023 och att  

det är nödvändigt att ytterligare resurser tillförs eftersom grunduppdraget inte kan  

uppfyllas, då vi har en eftersläpning från tidigare år. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 2 maj 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har fått information i ärendet den 10 maj 2023,   

§ 123. 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 9 maj 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 
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Aprilrapport 2023 för kommunstyrelsen godkänns. 

Ökade kostnader om 1 miljon kronor avseende utökad bemanning i 

överförmyndarverksamheten finansieras via kommunreserven.  

Förslag på hantering av styrelsens ekonomiska läge hanteras i ärendet Aprilrapport 

2023 för Marks kommun. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Biträdande kommundirektör Karin Hydén samt ekonomichef Kristian Johansson 

redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden förslår följande: 

Aprilrapport 2023 för kommunstyrelsen godkänns. 

Ökade kostnader om 1 miljon kronor avseende utökad bemanning i 

överförmyndarverksamheten finansieras via kommunreserven.  

Förslag på hantering av styrelsens ekonomiska läge hanteras i ärendet Aprilrapport 

2023 för Marks kommun. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas slutligt till 

-  

___________________ 

 

  



Sida 23(25) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-05-17   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 134/2023   Dnr: KS 2023–28 

Information om Aprilrapport 2023 Marks kommun 

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

_____________________                  ________________________ 

Ulf Dahlberg (S)  Tomas Ekberg (M) 

Ordförande   Justerare 

Ärendet 

Förvaltningen informerar om Aprilrapport 2023 för Marks kommun och det 

preliminära ekonomiska resultatet för år 2023.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 april 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har fått information i ärendet den 10 maj 2023,   

§ 124. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Dagens sammanträde 

Ekonomichef Kristian Johansson redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar arbetsutskottet om informationen kan noteras, och finner att så 

sker.  

Beslut skickas till 

-  

___________________ 
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§ 135/2023   Dnr: KS 2023–196 

Återkoppling gällande ägarråd Inera AB 

Arbetsutskottets beslut 

Informationen noteras.  

Ärendet  

Lena Ferm Hansson (C) utsågs av kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 april 

2023, § 99, till ersättare till ägarråd Inera AB.  

Dagens sammanträde  

Lena Ferm Hansson (C) har den 2 maj 2023 deltagit på ägarråd Inera AB och 

informerar arbetsutskottet enligt följande: 

Inera AB ägs av SKR Företag AB. Uppdraget är att skapa förutsättningar för 

samordning, förenkling och effektivisering av regionernas och kommunernas 

digitaliseringsarbete, det vill säga utveckla välfärden. På ägarrådet diskuterades 

ekonomi och förslag på politisk styrelse som fastställs av årsstämman i mitten av 

juni 2023. 

Beslutsgång  
Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker. 

___________________ 
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§ 136/2023   Dnr: KS 2023–204 

Återkoppling gällande Kommunforskning i Västsveriges 

årsmöte 2023 

Arbetsutskottets beslut 

Informationen noteras.  

Ärendet  

Lena Ferm Hansson (C) utsågs av kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 maj 

2023, § 118, till företrädare vid Kommunforskning i Västsveriges årsmöte 2023. 

Dagens sammanträde  

Lena Ferm Hansson (C) har den 14 maj 2023 deltagit på Kommunforskning i 

Västsveriges årsmöte 2023 och informerar arbetsutskottet enligt följande: 

De forskningsstudier som Kommunforskning i Västsverige driver presenterades på 

årsmötet. Det var även en redovisning av både genomförda och planerade 

seminarier dit medlemskommunerna kan anmäla deltagande.  

Beslutsgång  
Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker. 

___________________ 

 


